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 GROENLINKS N.O. Veluwe 

Inleiding 
 
In deze Groene Vlieger hebben we het over de stand van zaken m.b.t. de 
vluchtelingenopvang in onze gemeenten. 
 
We hebben het over de reconstructie van de Heerderweg, de N 794 en 
Hilly Schäffer vertelt over permacultuur. 
 

 
 

De vluchtelingenopvang in onze gemeenten: 
 
De gemeente Heerde: na een door alle fracties ondersteunde motie heeft het college zich bereid 
verklaard actief te gaan zoeken naar locatie(s) om een steentje bij te dragen aan de opvang. Het 
college is daarmee druk bezig maar is zich ervan bewust dat de schaalgrootte, die het COA voor 
ogen heeft, niet snel tot gewenst resultaat zal leiden. Eerder zal een opvanglocatie gevonden 
worden voor een kleiner aantal. 
 
In de gemeente Epe werd de motie op persoonlijke titel door de raadsleden ingediend. 
17 Raadsleden van de aanwezige 21  ondertekenden deze motie met het verzoek aan het college 
om opvangmogelijkheden te onderzoeken en om in contact te treden met het COA.  
4  raadsleden van de VVD ondertekenden de motie niet. 
 
Het college in Epe is evenals in Heerde actief bezig om te inventariseren welke locaties er mogelijk 
zijn en heeft al contact met het COA. (zie www.epe.nl). 
 
Daarmee is niet gezegd dat op korte termijn nieuwe vluchtelingen worden opgevangen; de 
gemeente Epe en ook Heerde kan wel direct  reageren als de dringende vraag komt. 
Ook in Epe is er voor kleinere groepen eerder een locatie te vinden dan voor grote aantallen.  
Via de websites van beide gemeenten is meer informatie bereikbaar. 
 
De reconstructie van de Heerderweg. 

Denkend aan Epe 
Zie ik oude bomen 
Aan beide zijden 
Van de wegen staan 

Zonder” Marsman” was me dit niet gelukt, als u begrijpt wat ik bedoel!  
 
De oude bomen aan de Heerderweg; veel is er al over vergaderd en gediscussieerd; geschreven en 
gesproken èn getreurd; we houden van ze. 
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De N 794, zoals de Heerderweg genummerd is, behoort tot de provinciale wegen, d.w.z. dat de 
provincie eigenaar is van de weg en niet de gemeente. Tot en met de bebouwde kom is van de 
gemeente. 

In verband met het hoge aantal ongelukken op deze weg en met name op de fietspaden, 40% meer 
dan elders in de provincie, wil de provincie de fietspaden vrij leggen van de rijweg, een methode, 
die zij in de hele provincie toepast. Tussen 2008 en 2011  zijn er 29 ongelukken gebeurd en dan met 
name betrof het fietsers en bromfietsers. 

Omdat de Heerderweg tevens een ontsluitingsweg is en de maximale snelheid op deze wegen 
maximaal 80 km. per uur is, blijft de maximale snelheid 80 km. Met uitzondering van de Norelbocht 
waar zij 60 km maximaal wordt.  Het bestemmingsplan is gewijzigd, met instemming van 
GroenLinks want hoezeer wij het ook betreuren dat er oude bomen (niet alle) zullen verdwijnen, de 
veiligheid gaat voor. Het is door de ongelukken gebleken dat vooral de zgn. “varkensruggen” die 
jaren geleden werden aangebracht, de veiligheid eerder in gevaar brengen dan bevorderen.  

De aanpassing, die de provincie wenst, is op zichzelf niet onlogisch of raar. Het vergroten van de 
strook tussen fietspaden en rijbanen geeft in ieder geval minder risico’s dat auto’s betrokken raken 
bij ongelukken op het fietspad maar ook bij auto-ongelukken op de weg lopen fietsers daardoor 
minder risico. De varkensruggen verdwijnen daarmee. 

Neem je in ogenschouw wat er vergeleken bij vroeger momenteel allemaal over het fietspad gaat 
dan is het vrij leggen van het fietspad van de rijweg een keuze, die heel begrijpelijk is maar voor ons 
de ongelukkige consequentie heeft dat er veel bomen gekapt zullen moeten worden. 

Wat gaat er over het fietspad, naast de gewone fietsers, volwassenen en schoolkinderen, wat met 
zijn verschillende snelheden en inhaalmanoeuvres risicovol is? Een niet-limitatieve opsomming. 

- De “ Elfi’s”; elektrische fietsen; in alle soorten en maten 
- ATB’s  
- MTB’s 
- Race fietsen 
- Scooters 
- Brommers 
- Scootmobiels 
- Skaters en skeelers, etc. 

 
Wij, als GroenLinksers, juist de liefhebbers en rentmeesters van alles wat groen is, wat groeit en 
bloeit en bijdraagt aan een duurzame en mooie omgeving, wij gaan, wanneer veiligheid in het 
geding is van mensen, voor die veiligheid. Het is onvermijdelijk dat tijden en inzichten veranderen; 
de intensiteit van verkeer neemt toe; zie bovenstaande opsomming van de verkeersparticipatie op 
het fietspad alleen al. En onvermijdelijk is ook dat, wat ons uit vroeger tijden zo ontzettend na aan 
het hart ligt, soms toch veranderd moet worden omwille van de intensiteit van gebruik en de 
risico’s van die intensiteit.  
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Het oude moet aangepast, moet en kan ook aansluiten op het heden. In deze situatie is  dat  echter 
door de consequenties ervan gewoon ontzettend jammer. 
De procedure over deze aanpassing heeft de provincie zorgvuldig doorlopen. 
Inspraakmogelijkheden zijn er geweest maar daar is niet altijd gebruik van gemaakt. Waar er wel 
gebruik van werd gemaakt, heeft de provincie daarop gereageerd en waar zij het nodig vond en 
waar het mogelijk was heeft zij het plan aangepast. Verder wil zij, ook n.a.v. vragen van GroenLinks 
leden niet gaan, verwijzend naar de correctheid van de gelopen procedure. 
Onze GroenLinks fractie in de gemeente is akkoord gegaan, ook met pijn in het hart:  
Er zullen zoveel mogelijk bomen gespaard worden en waar mogelijk ingepast in de nieuwe situatie. 
Er vindt ruimhartig compensatie plaats; meer dan anders vindt herplanting plaats (1,6 tegenover 
het verlies van 1 boom); en grotere exemplaren dan gebruikelijk zullen er geplant worden.   
We zouden toch graag zien dat de gemeente helder formuleert  ook in de plaatselijke media welke 
en hoeveel bomen vervangen zullen worden met de exacte locatie; en zich realiseert, dat niet 
iedereen met de digitale middelen overweg kan.  

Een tijdje geleden  las ik een stukje over Herman van Veen.  Hij zat te tekenen met zijn kleinzoontje 
en de laatste tekende een konijn. “ Maar waar zijn de oren?” , vroeg de opa, in dit geval Herman.  
“ Die zitten nog in het potlood” was het antwoord. 
 
Zo is het toch ook een beetje met de bomen aan de Heerderweg; er komen nieuwe en we weten 
allemaal dat die de potentie hebben om héééél oud te worden.  
 
(in de bijlage bij deze Groene Vlieger de informatie, die toch een beetje een beeld geeft van hoe het 
zal worden). 

Christien Heinen. 

 

Over perma-cultuur:  Hilly Schäffer-de Boer 

Het voorstellen is al gebeurd door Christien, maar ik wil graag iets over mezelf vertellen. Mijn man 
en ik zijn in Emst komen wonen om meer van de natuur te kunnen genieten. Onze ervaring is tot nu 
toe dat we dat zeker kunnen. Mijn man, Marcel, is vogelaar en komt hier helemaal aan zijn trekken. 
Dit jaar hebben er steenuilen in onze tuin gebroed en dit paar heeft 4 jongen grootgebracht. De 
mieren op ons terras worden onder controle gehouden door een groene specht, die we met grote 
regelmaat in onze tuin zien. Dit zijn maar een paar voorbeelden, maar er is veel meer. 

 Er zijn ook minder geziene gasten, zoals de (ver)wild(erde) konijntjes die de boerenkool en 
palmkool uit de moestuin opeten. Deze proberen we met gaas buiten te houden. 

De moestuin is mijn grote plezier. Hierin vind je geen bestrijdingsmiddelen en alleen planten van 
biologisch zaad. Eén van de dingen waar ik me druk om maak is de voedselvoorziening. Dit is een 
industrie geworden, waarbij de boeren slaven zijn geworden. De voeding die we nu kunnen kopen 
is ook veel te bewerkt en maakt veel mensen ziek. Dit is één van de redenen dat wij vanaf 1987 
overgegaan zijn naar biologische producten. 
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Dat de bodem kapot gemaakt wordt en dat boeren slaven zijn geworden was een thema op de 
conferentie Voedsel anders, die  ik in 2014 in Wageningen heb bijgewoond. Op hele kleine schaal 
ben ik samen met andere vrijwilligers bezig om te laten zien, dat voedsel ook anders verbouwd kan 
worden. Onze overtuiging is dat dit op termijn ook niet anders kan. Een antwoord hierop is 
permacultuur (permanente agricultuur) die we omarmd hebben, ook in sociaal opzicht. 

In het Zuiderpark van Apeldoorn hebben we een buurtmoestuin waarin we de 
permacultuurprincipes toepassen. Ik laat deze graag aan jullie zien. In deze moestuin ben ik een 
jaar coördinator geweest, maar hier ben ik nu mee gestopt, omdat het teveel werk werd na mijn 
verhuizing. Ik probeer het nu in mijn eigen moestuin dichtbij huis te laten zien. De permacultuur 
betekent voor mij o.a. andere keuzen maken met andere gewassen, die o.a. minder mest en minder 
bestrijdingsmiddelen vragen. De groep vrijwilligers beleven er veel plezier aan en genieten ook van 
de oogst. We proberen te tuinieren met de natuur mee. 

Ik blijf overigens voorlopig wel betrokken bij de moestuin, omdat ik de meeste kennis van de natuur 
heb. Ik ben nl. ook vrijwilliger bij de KNNV (plantenwerkgroep) en natuurgids bij de IVN. Voor de 
IVN gids ik overigens niet meer actief, maar ben nog wel actief als webmaster. Mijn natuurkennis 
heb ik mijn hele leven opgebouwd. Ik probeer wat ik zie, ruik en hoor wel zoveel mogelijk aan 
anderen over te dragen. 

Ik hoop dat jullie met dit verhaal meer idee hebben gekregen van mijn drijfveren. Wat Groenlinks 
betreft, hier ben ik sinds 1994 actief lid van. Voor veranderingen heb je de politiek nodig en kun je 
het niet alleen. Groenlinks is voor mij de partij met de meeste aandacht voor natuur en milieu.  

 
Nacht van de nacht; 24 oktober as. 

 
Het is een verrassing waar er gewandeld gaat worden; de 
duisternis is er zeker indrukwekkend! 
We gaan naar een plaats waar we in diepe duisternis de 
schoonheid van de nacht kunnen ervaren. 
Als het een onbewolkte avond is kunnen we intensief 
genieten van een prachtige sterrenhemel. Doel is te 
ervaren hoeveel lichtvervuiling we in onze omgeving 
hebben. Die is  slecht voor een goede nachtrust en slecht 
voor de dieren die van en in de duisternis moeten leven. 

 Dit keer wordt de activiteit georganiseerd door Bas Broekhuizen, Hendrik Tuinstra en Hilly Schäffer. 
Deelname kan gezien de locatie uitsluitend na opgave vooraf. 
Voor een warm drankje wordt door ons gezorgd. 
Aanmelden bij Hilly. 
hillyschaffer@kpnmail.nl 
 
U krijgt de plaats waarvan we vertrekken van Hilly doorgegeven. 
 

Reacties en aandachtspunten kunnen naar: Christien Heinen, cam.heinen@kpnmail.nl en/of Hendrik Tuinstra      
hendrik.tuinstra@hccnet.nl ;  en/of Bas Broekhuizen: bas.broekhuizen@concepts.nl en/of Hilly Schäffer: 
hillyschaffer@kpnmail.nl GroenLinks Epe: www.epe.groenlinks.nl; GroenLinks Heerde: www.heerde.groenlinks.nl 
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